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TIRSDAG 25. APRIL 2023

POLITISTOF

DET SKER

Tirsdag:
14.00-16.00: Sct. Johannes Kirke: Café 
Johannes.
19.00: Hammerum Fri- og Efterskole:  
Forårskoncert med Kølkær Koret.
19.00-22.00: Historiens Hus, Museums-
gade: Arkæolog Jesper Hjermind holder 
foredrag om Hald.
19.30-22.00: Nord-Vest Hallen, Tjørring: 
Quiz night Tjørring.

Onsdag:
9.30-10.30: Herning Bibliotek: Foreningstor-
vet - mød Ældrerådet.
10.00-12.00: Herning Kirke: Kirkecafé.
12.00-12.30: Herning Kirke: Frokostkoncert 
med de to organister Kristian Marius An-
dersen og Jesper Thimsen.
18.30: Caféen på Fuglsangsø Centret: Emne: 
Har du fødder med gigt - eller andre fod-
problemer? Arr.: Gigtforeningen.
19.00-20.30: Verdensmålscafé: SparEnergi.

HERNING En butikstyv var mandag 
eftermiddag på spil i Nettos butik på  
Vølundsvej, og det endte med, at tyven 
blev anholdt af  politiet.

En ansat var løbet efter tyven, da han 
forlod butikken, og meldingen til politiet 
lød på, at der var tale om en voldsom tyv.

Betjentene fik anholdt en 38-årig mand, 
der har bopæl i Fredericia. Han er blevet 
sigtet for tyveri og afhørt.

Det er uvist, hvad manden stjal fra 
butikken.

Butikstyv indhentet

HAMMERUM Politiet modtog mandag en 
anmeldelse om et forsøg på indbrud hos 
en mekaniker på Hammerum Hovedgade.

Fra fredag eftermiddag til mandag 
morgen var en dør forsøgt brudt op, men 
det ser ifølge politiets oplysninger ikke ud 
til, at der har været nogen inde på stedet, 
og der er heller ikke meldt noget stjålet.

Tyv var på besøg hos 
mekaniker i Hammerum

HERNING Mandag eftermiddag var en 
patrulje fra politiet på Valdemarsvej, hvor 
der var sket et mindre trafikuheld.

En bil havde fået en mindre bule ved 
sammenstødet, og den ene part var kørt 
fra stedet, da politiet kom frem.

Her traf  betjentene den anden part, som 
er en 21-årig kvinde fra Herning. Hun 
fortalte, at hendes bil var blevet ramt af  
den anden bil.

Politiet har fået registreringsnumme-
ret på modparten og vil derudfra finde 
frem til ejeren af  bilen, så parterne kan 
udveksle forsikringsoplysninger.

Uheld gav bule i bilen

AF JESPER WIND
jwi@herningfolkeblad.dk

SUNDS Fodboldklubben Sunds IF har 
varmet op til det i lang tid.

De grå hår er i overtal i klubbens besty-
relser og udvalg, men der er nye og yngre 
kræfter på vej.

Senest blev Mikkel Lindkvist valgt som 
formand for klubbens sportsudvalg på 
generalforsamlingen i Sunds IF. Han er 
21 år.

- Vi har nogle år i træk fået det spørgs-
mål på vores generalforsamlinger, hvad 
vi gør os af  tanker om generationsskifte. 
Vi valgte at udvide vores udvalg med to 
medlemmer, fordi vi som fodboldklub vil-
le investere i at få unge medlemmer med, 
fortæller ordførende formand Ole Olesen.

Prøvetid
For tre år siden sagde den dengang bare 
18-årige Mikkel Lindkvist ja til at blive 
medlem af  sportsudvalget. Efter den prø-
vetid var har klar til at tage formands-
posten.

- Det er da spændende at være med til 
at styre en fodboldklub, og se hvad der 
sker omme bag kulisserne, siger Mikkel 
Lindkvist, der har spillet fodbold i Sunds 
IF, siden har var ni år. Han er blot seks 
kampe fra at nå 100 kampe som første-
holdsspiller i Sunds IF. 

Med posten som formand for sportsud-
valget, hvor seks ud af  syv medlemmer 
nu er under 30 år, bliver Mikkel Lindkvist 
også medlem af  klubbens øverste organ, 
bestyrelsen, der har 60-årige Ole Olesen 
som formand.

Liv i klubhuset
Mikkel Lindkvist læser til daglig eco-
nomics and business administration på 
Aarhus Universitet i Birk.

- Vi skal have så meget liv i klubhuset 

som muligt. Vi arbejder i sportsudvalget 
blandt andet med, hvordan vi kan re-
kruttere flere trænere og frivillige, og vi 
arbejder for at få gang i pigefodbolden, 
fortæller Mikkel Lindkvist.

Her har han og resten af  klubben Ma-
thias Riis at læne sig op af. 

Sportskonsulent på fuld tid
27-årige Mathias Riis er ansat på fuld tid 
som sportskonsulent i Sunds IF. 

- En af  de helt store opgaver for mig er 
rekruttering og fastholdelse af  trænere 
og ledere. Vi har trænere nok, men vi kan 
altid bruge flere. Forældrene er gode til 
at komme og bakke op på sidelinjen til 
kampene, men når man prikker til dem 
og spørger, om de vil være hjælpetrænere, 
så har de ikke tid, siger de. Vi har løst det 
ved at sende opgaver ud til forældrene, 
som de kan melde sig på. Du skal ikke 
altid kun spørge folk. Sommetider skal 
de have at vide, hvilke opgaver, de skal 
løse, fortæller Mathias Riis.

Sportskonsulenten er også vokset op 
i den røde spillerdragt. Mathias Riis har 
spillet i Sunds IF, siden han var fire år 
og er tre kampe fra at have rundet 100 
kampe på klubbens førstehold, der i dag 
spiller i serie 2.

Til daglig er hans opgave at støtte de 
mange frivillige trænere med gode råd og 
sørge for at holde de unge lederes gejst 
oppe. 

Sunds IF betaler de unge hjælpetrænere 
for at støtte arbejdet med børnene. Og for-
kæler dem oplevelser og ture som nu den-
ne mandag, hvor Mathias Riis sammen 
med tre forældre vil tage 12 ungetrænere 
med på en oplevelse. De skal til Aarhus 
for at se Bakken Bears spille semifinale 
mod Horsens i basketligaen.

 | Sunds IF arbejder på 
at engagere klubbens 
unge spillere i at være del 
af klubbens ledelse og 
trænerteam. 28-årige Mathias 
Riis (t.v.) er ansat på fuld 
tid som sportskonsulent. 
21-årige Mikkel Lindkvist er 
nyvalgt formand for klubbens 
sportsudvalg. Bag dem er 
det klubbens ordførende 
formand, Ole Olesen,  
der glæder sig over, at det 
glidende generationsskifte  
er på vej.  

Friske kræfter til Sunds IF
Fodboldklubben i Sunds laver glidende generations-
skifte og ansætter sportskonsulent på fuld tid

MERE GANG I PIGEFODBOLDEN
Pigefodbolden har det svært i flere klubber. Antallet af piger, der vil spille 
fodbold daler og daler. Det gælder også i Sunds IF. 

Her fortæller sportskonsulent Mathias Riis, at klubben i Sunds vil indgå et 
samarbejde med fodboldklubberne Tjørring IF og Herning KFUM Fodbold.

- Vi tre klubber skal nu lave en handlingsplan sammen og lave et nyt format 
for pigefodbold. Tanken er, at vi i det netværk af klubber vil finde ambassadø-
rer for pigefoldbolden. Vi vil også tage kontakt til daginstitutioner omkring  
et samarbejde, fortæller Mathias Riis, sportskonsulent hos Sunds IF.    

Sunds IF er del af kampagnen Pigeraketten, hvor fodboldklubber arbejder 
sammen med skoler om at give piger smag for at sparke til den runde læder-
kugle.

Sidste år havde Sunds IF et samarbejde med Skalmejeskolen, hvor 40 piger  
i de yngre klasser legede fodbold i fodboldklubben i Pigeraketten.  
Det gav ikke flere medlemmer, men Sunds IF vil fortsætte med Pigeraketten  
i år.

SUNDS IF
Fodboldsklubben Sunds IF havde 
sidste år 631 medlemmer. Det var 
12 medlemmer mere end året før.  
Fremgangen i medlemstallet 
skyldes især, at flere har meldt 
sig i motionsafdelingerne Kun for 
mænd og Kun for kvinder. 

Sunds IF kom ud af 2022 med et 
overskud på 62.100 kroner efter 
hensættelser på 400.000 kroner.

Over de seneste seks år har Sunds 
IF investeret 13-14 millioner kro-
ner i udvidelse af klubhuset og ny 
kunstbane. Inden sommerferien 
åbner nye træningsfaciliteter 
med baner til fodboldtennis.  


